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  PROTOKÓŁ Nr 9 /2011 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej , 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej , 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 25 października 2011 roku. 
  

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, 
ul. Mickiewicza 46, w godz. 9.00 – 12.40. 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie: 

• Komisji Rewizyjnej  

- OLSZEWSKI STANISŁAW – Przewodniczący  

- NIKOŁAJUK MIKOŁAJ – członek Komisji 

- PAC BARBARA – członek Komisji 

• Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- WYSZKOWSKI ANATOLI – Przewodniczący 

- BOROWSKI ANDRZEJ – członek Komisji 

- ŁOZOWIK PAWEŁ – członek Komisji 

- PAWLUCZUK JAN – członek Komisji 

- TYNIEWICKI ANDRZEJ – członek Komisji 

• Komisji O światy i Spraw Społecznych 

- CHILKIEWICZ JERZY – Przewodniczący 

- CAR MIKOŁAJ – członek Komisji 

- KORSZAK MARIUSZ – członek Komisji 

- MATEUSZUK MIECZYSŁAW – członek Komisji 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR – członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

1. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy 

2. ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy 

3. NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy 

4. WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 
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Posiedzenie otworzył i poprowadził WALENTY GAŁUSZEWSKI – 
Przewodniczący Rady Gminy. Powitał wszystkich radnych, Wójta Gminy oraz 
pozostałych obecnych, odczytał następujący porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na XI Sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 
28 października 2011 roku, tj.: 

a) Sprawozdanie z realizacji zadań przez Zakład Usług Komunalnych w Bielsku 
Podlaskim za 2010 rok i I półrocze 2011 r. 

b) Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie likwidacji zakładu budżetowego. 
c) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2011-2018. 
d) Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 

rok. 
e) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpoznania skargi na działalność 

Dyrektora Zespołu Szkół w Augustowie. 
f) Informacja n/t oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy 

Bielsk Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski oraz jednostek 
organizacyjnych za 2010 rok. 

g) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia stawek podatku od 
nieruchomości. 

2. Sprawy bieżące. 
 
Do pkt 1a i 1b)   

 Sprawozdanie z działalności Zakładu Usług Komunalnych w Bielsku 
Podlaskim za 2010 rok i I półrocze 2011 roku stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 
Uzgodniono, że na sesji sprawozdanie przedstawi ANDRZEJ TARASIUK – 
Kierownik ZUK. Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI 
zaproponował, aby temat ten połączyć z punktem dotyczącym likwidacji ZUK. 
Wniosek Wójta Gminy o powzięcie uchwały w sprawie likwidacji zakładu 
budżetowego “Zakład Usług Komunalnych” stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 
Stwierdził, że radni wiedzą, jakie są odczucia w terenie, jeśli chodzi o 
funkcjonowanie zakładu. Podkreślił, że należy coś zrobić, aby zadania z zakresu 
gospodarki komunalnej wykonywać lepiej.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA nadmieniła, że zamiar likwidacji ZUK powstał już 
jakiś czas temu. Najważniejszym argumentem jest nierentownośc zakładu, który 
zawsze był “na minusie”, dlatego też otrzymywał dotację. ZUK nie może 
wykonywać usług na zewnątrz, płaci podatek VAT, którego nie może odzyskać. Z 
tych powodów wszystkie gminy zaczęły likwidować tego typu zakłady. Taka decyzja 
przyniesie oszczędności. Pani Wójt poinformowała, że nie zapadły jeszcze wszystkie 
decyzje związane z procesem likwidacji. W trakcie uzgadniania jest temat dotyczący 
pracowników ZUK-u, natomiast zadania oraz  majątek ZUK przechodzą do Gminy, 
która będzie wykonywała wszystkie zadania dotychczas należące do zakładu. 
Ponieważ powstały nowe odcinki sieci wodociągowo - kanalizacyjnych trzeba będzie 
wszystko zinwentaryzować. RAISA RAJECKA powiedziała, że w 2004 roku były 
wskazania co do powstania Zakładu Usług Komunalnych, chociaż osobiście miała co 
do tego wątpliwości. Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ ŁOZOWIK 
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potwierdził, że radni w tamtym czasie podejmując decyzję również mieli 
wątpliwości.  

Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI dodał, że trzeba temu 
nadać nową formułę i zrobić wszystko, żeby te zadania były realizowane lepiej. 
RAISA RAJECKA zwróciła uwagę, że nigdy nie będzie pełnego zadowolenia. Gmina 
jest ogromna i nie ma szansy, żeby wszystkich zadowolić. Podkreśliła, że 
optymistycznym elementem jest fakt, że mieszkańcy coraz częściej chcą pomagać 
przy niektórych zadaniach. Najczęściej deklarują, że rozplantują przywiezioną przez 
gminę ziemię. Jako pozytywny przykład podała Sołectwo Zubowo. Dodała, że jeśli 
kupujemy nowy sprzęt, to potrzebni są ludzie. Po minionej zimie było wiele szkód na 
drogach, więc pracy przy ich usuwaniu było dużo. Trzeba liczyć się z tym, że w tym 
roku może być podobnie. PAWEŁ ŁOZOWIK zaapelował do radnych, żeby w 
sytuacji, kiedy od gminy wymaga się przywiezienia ziemi w kilka różnych miejsc, to 
nie należy jednocześnie wymagać, żeby przyjechała również równiarka. Na prośbę 
radnego JERZEGO CHILKIEWICZA Pani Wójt przekazała aktualną informację na 
temat procedury zakupu równiarki na potrzeby gminy (ogłoszenie przetargu). 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 
podziękował za podjęcie trafnej decyzji o likwidacji ZUK-u. Liczy na to, że skończy 
się chodzenie od drzwi do drzwi. Nie było komu podjąć konkretnej decyzji, sołtysi 
byli odsyłani, a drogi wykonywane bez nadzoru kierownictwa. Ma pretensje do 
sołtysów, którzy pewnych spraw nie dopilnowali. Wyraził nadzieję, że likwidacja 
zakładu wyjdzie na korzyść Gminie i jej mieszkańcom. Podczas dyskusji na temat 
działalności ZUK-u radny MIKOŁAJ CAR podzielił się swoimi uwagami co do 
budowy przepustów (zbyt mała ilość w stosunku do potrzeb) i ich niedrożności. 

 Ponieważ więcej uwag nie zgłoszono, WALENTY GAŁUSZEWSKI zamknął 
dyskusję.  

Sprawozdanie z działalności Zakładu Usług Komunalnych oraz projekt uchwały 
w sprawie likwidacji zakładu budżetowego radni zaopiniowali pozytywnie. 

Do pkt 1c) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2011-2018 stanowi Załącznik 
Nr 4 do protokołu. Propozycje zmian omówiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA - 
Skarbnik Gminy. Przewodniczący Rady Gminy podziękował za wyczerpującą 
informację i zaprosił do dyskusji. Radny JERZY CHILKIEWICZ zapytał o 
procentowy udział Gminy we współfinansowaniu inwestycji drogowych Powiatu 
Bielskiego (czy uległ zmniejszeniu). 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA  poinformowała, że do 15 listopada zostanie 
przedłożony Radzie Gminy projekt budżetu na 2012 rok. Informację o realizacji 
inwestycji drogowych przez Powiat, gmina otrzymuje wcześniej. Pani Wójt mówiła o 
niedokończonych inwestycjach oraz o nowej propozycji dot. drogi Skrzypki Małe – 
Truski. Przypomniała, że droga w Skrzypkach Małych została wybudowana przy 
udziale finansowym gminy, asfalt zrobiono, a Powiat, idąc dalej uznał, że drogę 
należy połączyć z Truskami. Pani Wójt przyznała, że nie jest to zły pomysł, ale 
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uważa, że należy najpierw dokończyć inwestycje rozpoczęte. RAISA RAJECKA 
powiedziała, jaka była treść pisma będącego odpowiedzią na propozycje Powiatu 
(m.in. zgoda na drogę Woronie, potrzeba wykonania krótkiego odcinka w Krzywej, 
potrzeba uzyskania dofinansowania na chodnik w Parcewie, akceptacja drogi 
Skrzypki Małe – Truski, ale wszystko należy robić z sensem). Optymalnym 
rozwiązaniem byłoby finansowanie po połowie, natomiast przesadą jest, aby Gmina 
pokrywała 70 % kosztów inwestycji. Pani Wójt stwierdziła, że oczekuje odpowiedzi 
od Powiatu jeszcze przed 15 listopada br. Na prośbę PAWŁA ŁOZOWIKA 
poinformowała, że koszt wykonania projektu “na Krzywą” pokryła gmina, podobnie 
jak koszty innych projektów.  

Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI powiedział, że na 
początku poprzedniej kadencji pozytywnie wyrażał się o zamiarze wspólnego z 
Powiatem finansowania dróg. Była to dobra współpraca, a współfinansowanie po 
50% kosztów wydawało się rozwiązaniem sprawiedliwym. Krytycznie odniósł się 
jednak do propozycji zwiększenia do 70% udziału finansowego gminy, tym bardziej, 
że jest szereg inwestycji nie dokończonych. Gmia Bielsk jest największą gminą w 
Powiecie, więc Powiat powinien prowadzić inwestycje drogowe proporcjonalnie do 
powierzchni. Radny MIKOŁAJ CAR powiedział, że według Powiatu w bielskiej 
gminie jest najwięcej asfaltu. RAISA RAJECKA dodała, że najwięcej, bo to jest 
największa gmina. Wymieniła odcinki dróg powiatowych oraz gminne, które są 
wyłożone asfaltem. 

Radny JERZY CHILKIEWICZ odnosząc się do propozycji dofinansowania z 
budżetu gminy w wys. 70%, powiedział, że lepiej zostawić te pieniądze w gminie i 
przeznaczyć je na drogi gminne, wówczas mieszkańcy może to docenią i podziękują. 
Wrócił również do tematu budowy drogi w Jacewiczach, gdzie koniecznie trzeba coś 
zrobić, bo mieszkańcy żyją tam jak w skansenie. Mówił też po raz kolejny krytycznie 
o drodze do Denisek, gdzie na odcinku 78 m łączącym z drogą krajową Nr 19 nie 
położono asfaltu. Mówiąc o drodze do Jacewicz Pani Wójt wyjaśniła, że bez 
pozwolenia na budowę nic nie można zrobić. Natomiast w sprawie drogi do Denisek 
wielokrotnie wyjaśniano, z czego wynika takie rozwiązanie, a zadaniem sołtysów i 
radnych jest tłumaczenie mieszkańcom, dlaczego przepisy wprowadzają takie 
ograniczenia.  Mówiąc o inwestycjach drogowych podkreśliła, że trzeba cieszyć się, 
że Gmina pozyskała ponad 2 mln zł z tzw. “schetynówki”. Na pytanie 
Wiceprzewodniczącego Rady ANDRZEJA BOROWSKIEGO, czy teraz złożono 
jakiś wniosek o “schetynówkę”, Pani Wójt poinformowała, że został złożony wniosek 
na drogę Rajsk – Orzechowicze (oczekiwanie na rozstrzygnięcie) oraz o tym, że 
zmieniły się zasady dofinansowania. 

Podczas dyskusji o stanie dróg ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta zwrócił 
uwagę, że rolnicy mają coraz więcej ciężkiego sprzętu rolniczego, którym drogi są 
niszczone, zwłaszcza w okresie wiosennym. 

 Innych uwag nie zgłoszono.  

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Bielsk Podlaski na lata 2011-2018 zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1d) 
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 Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 
2011 rok stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. Wniosek przedstawiła NADZIEJA 
SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok zaopiniowano 
pozytywnie. 

Do pkt 1e) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie rozpoznania 
skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół w Augustowie, stanowi Załącznik 
Nr 6 do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI 
przypomniał, że temat był rozpatrywany już na poprzednim posiedzeniu Komisji i 
wiedza radnych na ten temat jest duża. Obie strony przedstawiły swoje stanowiska, a 
na najbliższej sesji trzeba podjąć uchwałę. Zwrócił się do radnych z prośbą o 
wypowiedzi na ten temat. Jest propozycja oddalenia skargi, która jest osądzana na 
podstawie dokumentów będących w dyspozycji Rady oraz na podstawie wypowiedzi 
skarżących i Dyrektora szkoły. Podczas dyskusji radni stwierdzili, że temat jest 
bardzo trudny do rozstrzygnięcia. Mówiono o konsekwencjach głosowania (radny 
MIECZYSŁAW MATEUSZUK) oraz konsekwencjach wstrzymania sie wszystkich 
radnych od głosu (radny ANDRZEJ BOROWSKI). Pani Wójt wyjaśniła, że zarówno 
decyzję o uznaniu skargi za zasadną, jak i decyzję o oddaleniu skargi należy 
uzasadnić. Jeśli wszyscy wstrzymają się od głosu, wówczas nie będzie uchwały 
rozstrzygającej, ale sprawa pozostanie. Jeżeli skarżący uznają, że przyjęta przez Radę 
uchwała jest zła – mogą złożyć skargę na Policję.   WALENTY GAŁUSZEWSKI 
stwierdził, że każda jednostka organizacyjna ma kierownika oraz powierzone 
zadania, z których jest rozliczany. Każda konfliktowa sprawa jest bardzo delikatna i 
jej rozwiązanie wymaga dużej rozwagi. Przypomniał, że na poprzednim posiedzeniu 
Komisji skarżący stwierdzili, że nie widzą możliwości dalszej współpracy z 
Dyrektorem. Nie potrafili właściwie powiedzieć, czego chcą. Natomiast wyjaśnienia 
Dyrektora były spójne i obszerne. Podkreślił, że radni nie są detektywami, są inne 
organy, które zajmują się tego rodzaju sprawami, m.in. sądy pracy. Radny MIKOŁAJ 
CAR powiedział, że w wielu zakładach pracy dochodzi do konfliktów między 
pracownikami i kierownictwem, są różne żale i skargi. Jeśli współpraca nie układa 
się, zawsze można pracę zmienić. Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby 
radni, co do projektu uchwały w tej sprawie wypowiedzieli się w formie głosowania. 
Po wyjściu jednego radnego w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych.  

W głosowaniu jawnym radni większością głosów opowiedzieli się za oddaleniem 
skargi na Dyrektora Zespołu Szkół w Augustowie  (10 głosów “za”, 3 głosy 
“wstrzymuj ące się”).   

Do pkt 1f) 

Informacja n/t oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Gminy 
Bielsk Podlaski, pracowników Urzędu Gminy Bielsk Podlaski oraz jednostek 
organizacyjnych za 2010 rok, stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. Przewodniczący 
Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI  stwierdził, że wszystkie oświadczenia 
zostały złożone w terminie. W niektórych występują drobne niedociągnięcia.    

Pytań i uwag nie zgłoszono.  
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Do pkt 1g) 

 Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie do porządku sesji i przyjęcie 
uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości stanowi Załącznik 
Nr 8 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że zgodnie z 
pismami Regionalnej Izby Obrachunkowej, roczny budżet gminy powinien być 
realny, dlatego też dobrze byłoby na etapie przygotowywania projektu  wiedzieć, 
jakie będą realne wpływy do budżetu. Stąd wniosek do Rady, żeby na najbliższej 
sesji przyjąć uchwałę określającą stawki podatku od nieruchomości. Jeśli będzie 
zgoda, wówczas wyjdzie to z korzyścią dla budżetu. Pani Wójt omówiła wniosek w 
tej sprawie podając jednocześnie wskaźniki ogłoszone przez GUS oraz przedstawiła 
tabelę porównawczą, co pozwoliło ocenić wielkość wzrostu stawek. Przewodniczący 
Rady Gminy zwrócił uwagę, że maksymalny wskaźnik wzrostu nie został 
przekroczony, więc zaproponował przyjąć przedłożony projekt uchwały. W 
głosowaniu jawnym członkowie komisji jednogłośnie zaakceptowali 
wprowadzenie do porządku obrad najbli ższej sesji rozpatrzenie proponowanego 
projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości, a stawki podatku zawarte w projekcie uchwały zaopiniowano 
pozytywnie.  

  Do pkt. 2) 

W sprawach różnych omówiono następujące zagadnienia: 

a) Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że GUS ogłosił średnią cenę żyta 
(74,18 zł), która jest podstawą wymiaru podatku rolnego na 2012 rok. Odczytała art. 
6 ust. 1 ustawy o podatku rolnym. Przypomniała, że Rada Gminy może zdecydować 
w drodze uchwały o obniżeniu ceny żyta na potrzeby tego podatku. Jeśli uzna, że 
podatek ma być naliczany zgodnie z komunikatem, wówczas takiej uchwały nie 
podejmuje się. Przypomniała również, jakie były ceny żyta w latach poprzednich: na 
2008 r – 88,29 zł, 2009 r. – 55,80 zł, 2011 r. – 37,64 zł.  Pani Wójt wniosła o 
przyjęcie stawki ustawowej. WALENTY GAŁUSZEWSKI zwrócił uwagę, że 
ogłoszona cena jest bardzo realna, tzn. za taką cenę rolnik może sprzedać żyto. 
Dotychczas były różne sytuacje, kiedy cena realna była 2 razy mniejsza od ceny 
GUS-u. Natomiast w 2011 r. podatek rolny był korzystny dla rolników, bo realna 
cena sprzedaży żyta była większa. Biorąc pod uwagę potrzeby inwestycyjne gminy 
obniżenie podatku nie jest wskazane, bowiem przy większych dochodach uda się 
zrealizować więcej inwestycji. Pieniądze są potrzebne, więc lepiej opodatkować się 
dla dobra społeczności gminnej.  

Przewodniczący zwrócił też uwagę na inne skutki obniżenia przez Radę podatku. 
NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy wyjaśniła, że wykazane  w 
sprawozdaniu obniżenie podatku spowoduje obniżenie dla Gminy subwencji 
wyrównawczej. Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że są rolnicy, którzy 
notorycznie nie płacą podatków bez względu na wysokość stawki. Zaczynają płacić, 
dopiero wtedy, gdy przychodzi komornik.  Radny JERZY CHILKIEWICZ 
zaproponował pozostawienie stawek ustawowych, a WALENTY GAŁUSZEWSKI 
zarządził głosowanie w tej sprawie.  W głosowaniu jawnym członkowie komisji 
większością głosów (11 głosów “za”, 3 głosy “wstrzymujące się”) postanowili nie 
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obniżać podatku rolnego. W związku z tym nie będzie podejmowana w tej sprawie 
uchwała Rady Gminy. Przewodniczący Rady Gminy odniósł się do głosów 
wstrzymujących się, stwierdzając, że radni nie powinni uchylać się od podejmowania 
takich decyzji.  Podkreślił, że uzasadnił swoją propozycję takiego rozwiązania. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI powiedział, że trudno 
jest w tak krótkim czasie podjąć decyzję, ponieważ temat jest świeży i radni nie mieli 
czasu, żeby na spokojnie go rozważyć.  Według radnego głosowanie powinno być 
przeprowadzone na sesji.  Radny STANISŁAW OLSZEWSKI przychylając się do 
opinii WALENTEGO GAŁUSZEWSKIEGO powiedział, że radni powinni 
decydować, a nie przyjmować postawy asekuracyjnej wstrzymując się od 
głosowania.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA podkreśliła, że nikt nie chce narzucać radnym 
rozwiązania. Każdy może zgłosić wniosek, który będzie podlegać głosowaniu. 
Powiedziała, że stawki ustawowej nie głosuje się, ale jeśli radny uzna, że temat 
należy rozważyć na sesji może taki wniosek złożyć do Przewodniczącego Rady 
Gminy.  

b) Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że GUS ogłosił również średnią 
cenę sprzedaży drewna (186,68 zł za 1 m2 ), która jest podstawą wymiaru podatku 
leśnego od 1 ha na 2012 rok. Podatek wzrośnie o prawie 21%  w stosunku do roku 
2011. RAISA RAJECKA odczytała komunikat GUS w tej sprawie i zwróciła się do 
radnych o przyjęcie w/w ceny ogłoszonej przez prezesa GUS jako podstawy 
obliczenia podatku leśnego na 2012 rok.  

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag i propozycji. W głosowaniu jawnym 
jednogłośnie radni zaakceptowali ustawową stawkę podatku leśnego na 2012 rok. W 
tej sytuacji nie będzie przygotowywany projekt uchwały. 

c) RAISA RAJECKA zapoznała radnych z apelem Powiatu dotyczącym możliwości 
współfinansowania szczepień przeciw pneumokokom obejmujących dzieci w wieku 
do 2 lat. Koszt szczepionki wynosi około 140 zł, przy czym istnieje konieczność 
podania 2 lub 3 dawek. Podczas dyskusji zaproponowała, aby Powiatowi przekazać 
informację o ogólnej liczbie dzieci, które mogą być w Gminie objęte programem. 
Dodała, że nikt nie pytał jeszcze rodziców, czy są zainteresowani objęciem dzieci 
takim szczepieniem. Jeśli będzie taka potrzeba, to trzeba będzie do rodziców zwrócić 
się z takim pytaniem. Póki co, w rezerwie budżetu gminy można będzie zabezpieczyć 
pieniądze (ok. 40 tys. zł). 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie zaakceptowali propozycję Pani Wójt. 

d) Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała radnych, że w dniu 23 
października br. odbyły się wybory uzupełniające do Rady Gminy Bielsk Podlaski w 
okręgu wyborczym Nr 2. Na radnego został wybrany Pan LESZEK KAMIŃSKI. W 
dniu wczorajszym Komisarz wyborczy ogłosił oficjalne wyniki wyborów. 
Warunkiem objęcia mandatu przez radnego jest złożenie ślubowania, co proponuje 
się przeprowadzić na najbliższej Sesji Rady Gminy. Pani Wójt zgłosiła również 
wniosek o wprowadzenie do porządku obrad najbliższej sesji punktu dotyczącego 
zmiany uchwały  z grudnia 2010 r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej i 
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komisji stałych Rady Gminy. Pani Wójt poinformowała, że radny Leszek Kamiński 
został zaproszony na najbliższą sesję. Radni zaakceptowali wniosek o uzupełnienie 
porządku obrad najbliższej sesji o punkt przedstawiony przez Panią Wójt i 
zaakceptowali propozycję, aby nowo wybrany radny został powołany w skład 
Komisji Rewizyjnej na miejsce Jarosława Ruty. 

e) Radni zostali zapoznani z pismem Sołectwa Zubowo, w którym mieszkańcy proszą  
Radę Gminy o wyrażenie zgody na przeznaczenie pieniędzy uzyskanych ze 
sprzedaży działki położonej w obrębie wsi Zubowo na remont świetlicy wiejskiej. 
Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI odczytał treść pisma, 
wymienił dołączone załączniki.  Działka przeznaczona do sprzedaży została 
wyceniona na 40.240 zł. Podczas dyskusji radni rozważali, jakie rozwiązanie 
techniczne będzie w tej sytuacji lepsze. Wójt Gminy RAISA RAJECKA 
poinformowała, że budynek jest bardzo stary, od powstania nie był remontowany. 
Świetlica nie ma fundamentów, a przebywanie w niej stanowi zagrożenie, ponieważ 
ściany mogą się zawalić. Remont będzie wymagal co najmniej 500 tys. zł. Trzeba 
więc zastanowic się, czy robić kosztowny remont, czy zdecydować się na  jakiś 
skromny projekt i postawienie nowej świetlicy. Remont samego dachu mija się z 
celem, bo budynek może się zawalić. Przyznała również, że mieszkańcy czują 
sentyment do starego budynku, który ma swoją historię. Pani Wójt poinformowała, 
że do 2013 roku nie będzie naboru wniosków o dofinansowanie z Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich. Na pytanie radnego Andrzeja Borowskiego, czy są przesłanki, 
że w 2013 roku będą środki unijne, Pani Wójt powiedziała, że nie jest w stanie 
odpowiedzieć na to pytanie. 

f) Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI  zgłosił potrzebę 
podjęcia prac nad opracowaniem herbu Gminy Bielsk Podlaski. RAISA RAJECKA 
powiedziała, że temat jest godny uwagi i trzeba będzie znaleźć na to czas. 

g) Po raz kolejny został poruszony temat bezpańskich psów na terenie gminy. Na ten 
cel wydano z budżetu kilkadziesiąt tysięcy złotych. RAISA RAJECKA zaapelowała o 
zgłaszanie, kto z mieszkańców wyrzuca psy. Bardzo często zdarza się, że ludzie 
najpierw karmią zwierzęta, a potem zgłaszają do urzędu, żeby go zabrać jako psa 
bezpańskiego. Dla porównania podała, że w Gmina Boćki w ogóle nie ma takiego 
problemu.  Radny MIECZYSŁAW MATEUSZUK zapytał o możliwości budowy 
schroniska dla psów. Pani Wójt wyjaśniła, że zależy to od kondycji gminy – jeśli jest 
bogata, wówczas może wybudować schronisko i organizować akcję adpocyjną dla 
psów. Podkreśliła, że Gmina ma obowiązek zapewnić również bezpieczeństwo 
mieszkańcom gminy. Bezpańskie psy są często agresywne zarówno w stosunku do 
ludzi jak i do zwierząt. Rolnicy powinni o tym pamiętać i w miarę możliwości 
trzymać bydło bliżej budynków gospodarczych i na noc zaganiać do obory.  

h) Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 
ANATOLI  WYSZKOWSKI zgłosił, że na placu po SKR w Augustowie składowana 
są opakowania styropianowe po rybach. W związku z tym rozchodzące się zapachy 
są uciążliwe, a i tak w Augustowie ich nie brakuje (tuczarnia, śmietnisko). Zapytał, 
kto dzierżawi ten plac ? Pani Wójt przypomniała, że była podawana do publicznej 
wiadomości informacja o wykazie nieruchomości przeznaczonych do dzierżawy, 
więc radny pełniący funkcję sołtysa mógł przyjść i zorientować się w temacie. Pani 
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Wójt poinformowała, że 30 września br. została zawarta umowa dzierżawy, odczytała 
wniosek o dzierżawę, z którego wynika, że dzierżawca zamierzał prowadzić 
działalność pelegającą na prasowaniu steropianu. Dodała, że jeśli opakowania są 
jeszcze składowane, to być może nie zostały jeszcze sprowadzone maszyny do 
prasowania.  

i) Wójt Gminy RAISA RAJECKA przedstawiła wstępne założenia do projektu 
budżetu gminy na 2012 rok.  Szczególną uwagę zwróciła na planowane zadania 
inwestycyjne. Wymieniła je podając ich koszt i źródło finansowania, wskazała, gdzie 
będą dopłaty ze źródeł pozabudżetowych, co będzie realizowane ze środków 
własnych, które zadania są na etapie projektu. Mówiąc o planowanej drodze 
asfaltowej na os. Widowska, powiedziała, że zadanie nie zostanie sfinalizowane, 
dopóki mieszkancy nie oddadzą gruntów na ten cel. Dodała, że ci, którzy jeszcze tego 
nie zrobili njaczęściej pytają o asfalt. Została również ujęta w budżecie kwota na 
powiatowe inwestycje drogowe określona w zawartym porozumieniu. Podczas 
dyskusji radny ANATOLI WYSZKOWSKI pytał o możliwość połączenia kolonii 
Augustowo z osiedlem Brańska, mówiono również potrzebach gminy w zakresie 
zakupu nowego sprzętu, mówiono o występujących jeszcze potrzebach budowy dróg 
w gminie i remontach już istniejących. Uzgodniono wstępnie przeznaczenie 75 tys. zł 
na 2012 rok na dopłatę budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. Pani Wójt 
przypomniała, że Rada Gminy ustaliła zasady budowy tych inwestycji, na 2011 r. 
przeznaczono w budżecie 50 tys. zł, a złożono 20 wniosków. Dyskutowano o 
odśnieżaniu w nadchodzącym sezonie. RAISA RAJECKA mówiła o propozycji 
dokupienia pługów do samochodów pożarniczych w Kożynie, Pilikach i Hołodach, 
które mają po 2 napędy. Pozwoli to na odśnieżanie we własnym zakresie bez 
wynajmowania firm z zewnątrz. WALENTY GAŁUSZEWSKI  pozytywnie odniósł 
się do tej propozycji i podkreślił, że taką możliwość trzeba wykorzystać. Radny 
STANISŁAW OLSZEWSKI zgłosił, że należałoby wszystkim mieszkańcom 
pozakładać liczniki na wodę, ponieważ starsze samotne osoby, płacą często wg 
wskazania licznika tyle samo, co kilkuosobowa rodzina, która rozlicza się za wodę w 
formie ryczałtu. Radny SŁAWOMIR SIEMIENIUK zapytał, czy będzie z Urzędu 
odpowiedź  w sprawie remontu świetlicy w Sołectwie Kozły – Rajki. Pani Wójt 
wyjaśniła, że w takiej sytuacji nie sa wysyłane odpowiedzi. Jest to mienie gminne, 
ktore przez wieś jest wykorzystywane. Na zebraniach wiejskich podczas wyborów 
sołtysów i rad sołeckich były zgłaszane potrzeby co do remontu świetlic. Wnioski 
zostały zapisane, potrzeby są znane i jeśli budynek zostanie ujęty do remontu, 
wówczas będziemy się kontaktować. Decyzja jest uzależniona od możliwości 
finansowych gminy. Na zakończenie radni ANATOLI WYSZKOWSKI i JERZY 
CHILKIEWICZ poruszyli temat oświetlenia ulicznego (potrzeba rozbudowy oraz 
analiza kosztów oświetlenia po modernizacji)  

Więcej spraw nie zgłoszono, więc o godz. 12.40  WALENTY  GAŁUSZEWSKI 
zamknął posiedzenie. 

Protokół zakończono i podpisano.  

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący Rady Gminy: 

Walenty Gałuszewski 
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Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. OLSZEWSKI Stanisław 

(Przewodniczący) 

 

....................................... 

2. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

3. PAC Barbara ....................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1. WYSZKOWSKI Anatoli 

(Przewodniczący) 

 

...................................... 

2.  BOROWSKI Andrzej ....................................... 

3.  ŁOZOWIK Paweł ...................................... 

4.  PAWLUCZUK Jan ....................................... 

5. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

      

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Przewodniczący) 

 

.................................. 

2. CAR Mikołaj ................................... 

3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław  

................................... 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 


